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ПЛАН УРОКА 
● 1. Вспомним лексику 

● 2. Изучим 2 главных глагола-связки 

● 3. Изучим 2 типа спряжения глаголов

● 4. Изучим 2 падежа 

● 5. Названия месяцев + предложный 
падеж 



Коммуникативная часть

Proszę przetłumaczyć na język polski. 

— Здравствуйте! 

— Привет! 

— Как дела? 

— Спасибо, хорошо. 

— Как Вас зовут? (обращение к 
мужчине)

—Как Ваша фамилия? 

— Меня зовут __.

— Моя фамилия __. 

— Я студент(ка)  МГУ. Я изучаю 
польский и английский языки.
 



Коммуникативная часть

— Dzień dobry! 

— Cześć! 

— Jak się masz?

— Dziękuję, dobrze. 

— Jak Pan ma na imię?

— Jak Pan się nazywa?

— Mam na imię ___.

— Nazywam się ___.

— Jestem studentką (studentem) 
uniwersytetu Moskiewskiego imienia 
Łomonosowa. 

Studiuję języki polski i angielski. 



ГЛАВНЫЕ ГЛАГОЛЫ ПОЛЬСКОГО ЯЗЫКА 
● БЫТЬ — Być
Ja jestem  
Ty jesteś 
On jest 

● ИМЕТЬ — Mieć

Ja mam 

Ty masz 
On ma 

My jesteśmy 
Wy jesteście 
Oni są 

My mamy 
Wy macie 
Oni mają

Jestem studentem uniwersytetu. 

Jesteś moim kolegą. 

Warszawa to jest stolica. 

Jesteśmy wszyscy ludźmi. 

Jesteście mieszkańcami Moskwy. 

Są Polakami. 

Mam książkę. 

Masz rację. 

Ma kota i psa. 

Mamy rodzinę. 

Macie pracę. 

Mają dużo pieniądz. 



— Przepraszam, gdzie jest sklep? 

— Sklep jest tam. 

— Czy pani ma komputery? 

— Tak. Komputery są tam. 

— Co to jest? 

— To jest torebka z różnymi rzeczami. Tam są książki, komórka, słuchawki i 
tornister. 

Mam pytanie. — У меня вопрос. 

Masz rację. — Ты прав. 



СПРЯЖЕНИЕ ГЛАГОЛОВ 
● Есть несколько групп, которые спрягаются по определенным правилам 

● 1. — ać 

Mieszkać — 

Mieszkam       Mieszkamy 

Mieszkasz       Mieszkacie 

Mieszka          Mieszkają 

Kochać, czekać, czytać, szukać, nazywać się 



СПРЯЖЕНИЯ ГЛАГОЛОВ 
● 2. — ić, — eć, —yć 

Mówić — 

(ja) Mówię    (my) mówimy 

(ty) Mówisz   (wy) mówicie 

(on) Mówi      (oni) mówią

Myśleć, robić, uczyć, lubić, milczeć 



Ja — Proszę 
Ty — Prosisz 
On — Prosi 

My — Prosimy 
Wy — Prosicie 
Oni — Proszą

Prosić — просить

Na przykład: 

Proszę powtórzyć. 

Proszę napisać. 

Proszę o pomoc 

Proszę o uwagę. 

Обратите внимание на чередование согласных 

в глаголах на —sić! 



УПРАЖНЕНИЯ НА ГЛАГОЛЫ
Być chorym 

Być zdrowym 

Być zadowolonym 

Mieć rodzinę 

Mieć samochód 

Lubić 

Czytać

Robić

Wracać się 

Budować 

Słuchać 

Ubierać 

Skręcić 

Leżeć

Nosić 



ПАДЕЖИ СУЩЕСТВИТЕЛЬНЫХ

Именительный

Родительный

Дательный 

Винительный 

Творительный 

Предложный/местный 

Звательный 

Kot

Kota

Kotu

Kota

Kotem

(o) kocie 

Kocie 

Сегодня изучим винительный и 
родительный падежи



ВИНИТЕЛЬНЫЙ ПАДЕЖ — BIERNIK (КОГО? ЧТО?)
Одушевлённые существительные мужского рода (оканчивающиемя не на А)

— а 

Profesor — widzę profesora 

Ojciec — mam ojca 

Неодушевленные существительные мужского рода не меняют своей формы

Dom — mam dom 

Telefon — odbiorę telefon  

Существительные женского рода 

—ę

Torba — kupić torbę 

Matka — mam matkę 

Существительные женского рода, оканчивающиеся на согласный 
не меняют своей формы 

Mysz — widzę mysz 



КОГДА ИСПОЛЬЗУЕТСЯ ВИНИТЕЛЬНЫЙ ПАДЕЖ?
● Отвечает на вопросы Кого? Что?  (kogo? co?)

● Например, вижу, имею, знаю… 

● Mam biurko, książkę, torbę i telefon. 

● Widzę kota i mysz. Widzę również psa. 



УПРАЖНЕНИЯ НА ВИНИТЕЛЬНЫЙ ПАДЕЖ
● Lekarz, dworzec, szkoła, zeszyt, komputer, koleżanka

● Warszawa, tekst, budynek, lodówka, paczka, ryba 

● kobieta, życie, pokój, domek, samochód, złodziej 



РОДИТЕЛЬНЫЙ ПАДЕЖ — DOPEŁNIACZ  (КОГО? 
ЧЕГО?)Существительные мужского рода (оканчивающиемя не на А)

— а (посуда, инструменты, месяцы, части тела, исконно польские города + Париж и Берлин, валюты и марки 
автомобилей, города на —burg) 

Talerz — nie mam talerza 

Gdańsk — nie widziałam Gdańska 

Dolar — nie chcę kupować dolara 

Pociąg do Petersburgu 

— u (неисчислимые сущ., абстрактные, непольские и далекие города, города на —grad)

Sen — nie mam snu 

Pociąg do Kaliningradu 

У одушевлённых сущ. Форма совпадает с винительным падежом

 (kot — mam kota — nie mam kota)



РОДИТЕЛЬНЫЙ ПАДЕЖ — DOPEŁNIACZ  (КОГО? 
ЧЕГО?)Существительные женского рода и мужского оканчивающиеся на —а

—у 

Torba — nie mam torby

Żona — Ten pan nie ma żony 

Mysz — nie boję się myszy 

— i (после мягких согласных и k, g)

Studentka — nie widzę studentki

Noga — nie ma nogi 

Książka — nie czytam książki 



Существительные среднего рода

— а 

Biurko — nie mam biurka 

Miasto — nie widziałam tego miasta 

РОДИТЕЛЬНЫЙ ПАДЕЖ — 
DOPEŁNIACZ  (КОГО? ЧЕГО?)



Когда используется родительный падеж?
 1. Отрицание 

2. Принадлежность предмета (книга (кого?) отца)

3. Отвечает на вопросы кого? Чего? 

Упражнения на родительный падеж
1. Czyja to jest torebka?

Mama, babcia, nauczycielka, Ewa, siostra

2. Gdzie jest park?

Obok (szkoła), niedaleko (sklep), w pobliżu (bank)
3. Nie lubię…

Kapusta, marchewka, makaron 

4. Idę do…

Kino, dom, sklep, biblioteka 



Январь —Styczeń 
Февраль —Luty
Март — Marzec 
Апрель — Kwiecień 
Май —Maj
Июнь — Czerwiec 
Июль — Lipiec 
Август — Sierpień 
Сентябрь — Wrzesień
Октябрь — Październik 
Ноябрь — Listopad
Декабрь — Grudzień 

Названия месяцев 



В КАКОМ МЕСЯЦЕ?
● Styczeń — w styczniu

● Luty — w lutym

● Marzec — w marcu 

● Kwiecień — w kwietniu 

● Maj — w maju 

● Czerwiec — w czerwcu 

● Lipiec — w lipcu

● Sierpień — w sierpniu 

● Wrzesień — we wrześniu 

● Październik — w październiku 

● Listopad — w listopadzie 

● Grudzień  —w grudniu Urodziłam się w… 



ИСТОРИЯ ПОЛЬШИ 
● Х век Мешко 1 из династии Пястов 

● Первая столица — Гнезно

● 966 год — крещение под влиянием 
Чехии. Началось развитие культуры и 
письменности. 

● За свое правление Мешко сумел 
присоединить Силезию, Малую Польшу и 
западные части. По свидетельствам 
испанского путешественника, при Мешко 
Польская территория была самой 
протяженной из всех славянских стран. 

● Демократические начала в управлении 
дружиной




